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Jak jsme volili v Jihlavě do europar-
lamentu? Z 38 tisíc voličů jich k vol-
bám přišlo na 14 tisíc, což je téměř 
37 procent. 

Z výsledků lze vyčíst, že kraj-
ské město Jihlava volilo obdobně 
jako celá republika. Vyhrálo ANO 
před Spolu (ODS, lidovci a TOP 
09) a Stačilo! (KSČM, SD-SN a 
ČSNS). 

Také voliči v Jihlavě poslali do Bru-
selu jihlavskou zastupitelku za ANO 
Janu Nagyovou, která � gurovala na 5. 
místě kandidátky. Jelikož soud zabý-
vající se kauzou Čapí hnízdo, v níž 
je Nagyová obžalována, stále pravo-

mocně neskončil, Vrchní soud dle 
médií požádá Evropský parlament, 
aby jeho čerstvě zvolenou členku 
Nagyovou zbavil imunity. 

Z pohledu čísel je nejzajímavější 
srovnání, kolik lidí volilo kterou stra-
nu. Sestavili jsme jejich pořadí dle 
počtu hlasů, které obdržely: 

ANO 3556  �
Spolu 3187 �
Stačilo! 1479 �
Přísaha a Motoristé 1343 �
Starostové 1122 �
SPD a Trikolora 818 �
Piráti 794 �
PRO – Jindřicha Rajchla 376 �

Sociální demokracie 326 �
Svobodní  271 �
Strana zelených  182 �

Zbylé strany získaly již méně než 
stovku hlasů. Aliance za nezávislost 
ČR, v níž � guruje i dřívější republi-
kán Miroslav Sládek, 69. 

Co z výsledků vyplývá? Že se voli-
či nenechali zmást názvy – ČSSD 
(to je ta nepravá sociální demokra-
cie) dostali 28 hlasů, zatímco Sociál-
ní demokracie (pod novou značkou 
SOCDEM) 326. Přesto to je pro ni 
propadák, zvláště vezmeme-li v úva-
hu, že se sociálním demokratům na 
Vysočině a v Jihlavě kdysi velmi daři-

lo a měli téměř svého předsedu Pav-
la Nováka, kterého nakonec v deva-
desátých letech o fous porazil Miloš 
Zeman. 

Volby také potvrdily vzestup řek-
něme radikálnějších stran. V Jihla-
vě dokonce porazilo SOCDEM i 
PRO – Jindřicha Rajchla. Chlubit se 
nemají čím ani Piráti. Vítězem voleb 
je ANO, ale z pohledu raketového 
vzestupu to je Přísaha a Motoristé, i 
když Přísaha spíše dělala stafáž Filipu 
Turkovi, bývalému závodníkovi, kte-
rý se svým vozovým parkem s vůní 
benzínu doslova uhranul veřejnost. 

 Petr Klukan 

Eurovolby v Jihlavě vyhrálo ANO

Raději odpovídám osobně ústně

Primátor 
(z)odpovídá

Zeptejte se

Své dotazy primátorovi Petru Ryškovi 
nám zasílejte na adresu: 

dawidowicz@jihlavske-listy.cz. 

Dopisem k primátorovi i radní-
mu D. Beke se obrátila jihlavská 
občanka Soňa Janderková. Z dopi-
su vyjímáme část, na kterou odpo-
vídá primátor Petr Ryška.  

S. Janderková: Centrum je vylid-
něné, není jediný důvod, s výjimkou 
výše uvedených pohostinství, do něj 
zamířit. Jakmile se oteplilo, střed Jih-
lavy opět „ožil“ romskou menšinou 
se vší parádou. Skupinky nepřizpů-
sobivých občanů dávají jasně najevo, 
komu jihlavské centrum patří. Projít 
tudy po setmění, stejně tak jako Ci-
typarkem a východem směrem na 
Slunce, směle přirovnám ke stezce 
odvahy. Jak naivní bylo si myslet, že 
toto období mám dávno za sebou.

Citypark je v osobním vlastnictví, 
mimo váš zájem. Co na tom, že je sou-
částí centra. Všemi médii proběhne 
zpráva o brutálním znásilnění šestile-
té holčičky na místních záchodech, a 
jihlavští radní budou dál, v čele s Vámi, 
lhát a tvrdit, že Jihlava je bezpečná. Je 
veřejným tajemstvím, že se tam kumu-
lují dětské gangy. Mlčíte. Za tohle se 
plusové body opravdu nesbírají.

Primátor: Spíše než o dotaz jedná se 
o několik konstatování. Určitě dávám 
přednost tomu odpovědět na dotaz 
osobně ústně, a pokud je moje odpo-
věď nedostatečná, tak ji rád doplňuji 
podle reakcí. Věřím, že mnoho setkání 
s občany je toho důkazem. 

Jde například o devět setkání občanů 
s primátorem, čtyři setkání s podnika-

teli i dalšími obyvateli z centra, mno-
ho besed ohledně parkování, čtyři 
setkání s ukrajinskou komunitou a řa-
da dalších společných i individuálních 
debat. Mimo to se snažím odpoví-
dat i na dotazy, které dostávám jak od 
občanů, tak od médií písemně. Jediné, 
na co reaguji velmi málo, jsou sociální 
sítě, vzhledem k množství nepravd a 
časté vulgaritě, která na nich je. 

Téma bezpečnosti je na několika-
hodinovou debatu, ale myslím si, 

že to, jestli mluvím, nebo mlčím, 
není tak důležité, jako to, jestli něco 
dělám. Do centra chodím večer čas-
to a také s majiteli podniků, kteří o to 
mají zájem, situaci diskutuji a snažím 
se pomoci. Výsledkem je například 
zvýšený úklid či letošní nenavyšování 
nájmů v městských nebytových pro-
storách, přestože dle smlouvy mohlo 
proběhnout.

Reagovali jsme i na nárůst počtu 
obyvatel Jihlavy a problémy, které 
to přináší. Letos navyšujeme počet 
strážníků o další čtyři, kteří se budou 
pohybovat převážně v oblasti centra 
a několika dalších problematických 
místech. Také problém s atraktivitou 
centra vnímáme a kromě trvalých 
cílů, jako jsou jihlavské podzemí, 
Stříbrný dům, Dům Gustava Mahle-
ra, muzeum, galerie, se ho snažíme 
oživovat i množstvím akcí. Pokud 
započítám kluziště v zimě, letní akti-
vity a všechny další akce, tak dohro-
mady téměř půl roku je na náměstí 
nějaká další zajímavá akce či aktivita. 
Možná to není na první pohled vidět, 
ale počet návštěvníků v našich turis-
tických objektech se v centru města v 
posledním roce navýšil. 

S majiteli soukromých areálů 
komunikuji já i policie. U Cityparku 
bylo například dohodou loni rozšíře-
no místo zákazu konzumace alkoho-
lu a probíhají zde i kontroly policie, 
ale přestože mám od ní informace o 
přítomnosti různých skupinek, tak 

informaci o kumulaci dětských gan-
gů jsem zatím nedostal. 

S majiteli areálu bývalého Jihlavanu 
jsme se zase domluvili na opravách 
plotů, častějších kontrolách a čekáme, 
jestli se letos na podzim podaří pláno-
vaný prodej. Okamžitě bych vstoupil 
do jednání s novými majiteli. 

Jednáme i s majiteli areálu na Bře-
zinkách. Opět jsou domluveny čas-
tější kontroly MP i možnost navý-
šení kamerového systému. Novou 
kameru jsme přidali i na hradebním 
parkánu. Jednání vedu nejen s policií 
ČR a MP, ale i s Centrem křesťanské 
pomoci a Charitou. Myslím, že díky 
opatřením se situace na hradbách 
nyní zlepšila. Společně s Policií ČR 
a MP jsme zareagovali i na situaci na 
Staré plovárně a zklidnili situaci pře-
devším ohledně nelegálně provozo-
vaných ohnišť a hluku. 

Snažím se odpovědi nezjednodu-
šovat. Proto na otázku o bezpečnosti 
nikdy neodpovídám jedním slovem. 
Myslím, že Jihlava je ve srovnání s 
jinými krajskými městy celkem bez-
pečná a že je v ní statisticky relativně 
málo trestné činnosti, ale přesto má 
mnoho problémů, kterým se musí 
věnovat pozornost a řešit je. 

Bohužel, více se mi do dnešní odpo-
vědi nevejde, a proto žádám ty, kteří 
mají o informace zájem a chtějí bez-
pečnost řešit, aby přišli debatovat na 
některé mé další setkání s občany.
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